<u>C.V</u>

Name: Mohamed Ahmed Ali Al-Dhafari

Academic Degree: Ass.proffessor

Specialty:Gastroenterology and hepatology

Faculty: 21 September university Department:Internal Medicine E-mail: dhafarym@Gmail.com

I graduated from the Faculty of Medicine, Sana'a University, and started my career as a general practitioner for several years, focusing on studying, diagnosing and treating diseases of the digestive system and liver. After receiving my basic training, I decided to specialize in this field due to my great desire to understand the problems of the digestive system and liver and how to treat them effectively. I completed my postgraduate studies and obtained a master's degree from Cairo University in diseases of the digestive system and liver and gastrointestinal endoscopy. I took several additional and intensive courses in diagnostic and therapeutic endoscopy of the digestive system and bile ducts at Cairo University and the Theodor Bilharz Institute and acquired advanced skills in this. Then I obtained a PhD from Sana'a University in the field of diseases of the digestive system and liver. I headed the Department of Gastrointestinal Endoscopy at Al-Thawra General Hospital for ten years and performed thousands of diagnostic and therapeutic endoscopies and trained many doctors from several different governorates in diagnostic and therapeutic gastrointestinal endoscopy. I attended several scientific conferences and workshops in the field of diseases and endoscopy of the digestive system and liver in many Arab countries.

Oualifications:

M.B.B.CH.faculty of medicine: Sana'a university, 1991. -

M.Sc in gastroenterology and hepatology: (El Kaser, Elaini) Cairo university, 2003.-

Title: correlation of ultrasonographic finding with histopathological diagnosis in HCV related chronic liver disease.

-Ph.D Degree in internal medicine, gastroenterology and hepatology Sana'a university , 2020.

Titel: Non invasive predictors of esophageal varices in patients with liver cirrhosis.

Experience aquired:

- 1) General practitioner, 1992 2000.
- 1) Resident at hepatology and gastroenterology department El Kaser, Elaini Hospital Cairo university, 2001 2002.
- 2) Head of gastro-intestinal endoscopy unit in Al-Thawrah teaching General Hospital Sana`a ,2006 up to 2016.
- 3) Hepatology and gastroenterology consultant in Al-Thawrah teaching general hospital and Ass.Prof. in 21 september university Sana`a up to today.

Special skills:

- Excellent experience in upper and lower gastro-intestinal endoscopy.
 (diagnostic and therapeutic).
- 2) Excellent Experience in ERCP.
- 3) Experience in ultrasound.

Language Knawledge:

- 1) Arabic, mother tongue.
- 2) English

الاسم: محمد احمد على الظفرى

الدرجة العلمية: أستاذ مساعد

التخصص: أمراض الجهاز الهضمي والكبد

الكلية: جامعة 21 سبتمبر

القسم: أمراض باطنية

البريد الإلكتروني: dhafarym@Gmail.com

تخرجت من كلية الطب جامعة صنعاء وبدأت مسيرتي المهنية كطبيب عام لعدة سنوات، ركزت فيها على دراسة وتشخيص وعلاج أمراض الجهاز الهضمي والكبد. وبعد حصولي على التدريب الأساسي، قررت التخصص في هذا المجال بسبب رغبتي الكبيرة في فهم مشاكل الجهاز الهضمي والكبد وكيفية علاجها بشكل فعال. أكملت دراستي العليا وحصلت على درجة الماجستير من جامعة القاهرة في أمراض الجهاز الهضمي والكبد ومناظير الجهاز الهضمي. أخذت عدة دورات إضافية ومكثفة في المناظير التشخيصية والعلاجية للجهاز الهضمي والقنوات الصفراوية في جامعة القاهرة ومعهد تيودور بلهارس واكتسبت مهارات متقدمة في هذا المجال. ثم حصلت على الدكتوراه من جامعة صنعاء في مجال أمراض الجهاز الهضمي والكبد، وترأست قسم مناظير الجهاز الهضمي بمستشفى الثورة العام لمدة عشر سنوات وأجريت آلاف المناظير التشخيصية والعلاجية ودربت العديد من الأطباء من عدة محافظات مختلفة على مناظير الجهاز الهضمي التشخيصية والعلاجية، وحضرت العديد من المؤتمرات العلمية وورش العمل في مجال أمراض ومناظير الجهاز الهضمي والكبد في العديد من الدول العربية.

المؤهلات:

- بكالوريوس طب وجراحة كلية الطب: جامعة صنعاء، 1991م.
- ماجستير أمراض الجهاز الهضمي والكبد: (القصر العيني) جامعة القاهرة، 2003م. علاقة الموجات فوق الصوتية بالتشخيص النسيجي في أمراض الكبد المزمنة المرتبطة بفيروس التهاب

 - دكتوراه في الطب الباطني وأمراض الجهاز الهضمي والكبد جامعة صنعاء، 2020. العنوان: التنبؤات اللاتداخلية في وجود دوالي المريء لدى مرضى تليف الكبد.

الخبرات المكتسبة:

- 1) طبيب عام، 1992-2000.
- 1) طبيب مقيم بقسم أمراض الكبد والجهاز الهضمي القصر العيني، جامعة القاهرة، 2001-2002.
- 2) رئيس وحدة مناظير الجهاز الهضمي بمستشفى الثورة التعليمي العام صنعاء، 2006 حتى 2016.
 - 3) استشاري أمراض الكبد والجهاز الهضمي بمستشفى الثورة التعليمي العام صنعاء حتى اليوم.

المهارات الخاصة:

- 1) خبرة ممتازة في مناظير الجهاز الهضمي العلوي والسفلي.
 - (التشخيصي والعلاجي).
 - 2) خبرة ممتازة في ERCP.
 - 3) خبرة في الموجات فوق الصوتية.

اللغة:

- 1) العربية، اللغة الأم.
 - 2) الإنجليزية.